Таблица 1. Содержание С-пептида в сыворотке крови больных сахарным диабетом 1 типа (СД-1)
[bookmark: _Hlk14184888][bookmark: _GoBack]Table 1. The serum level of C-peptide in patients with type 1 diabetes mellitus (T1DM)
	Группы обследуемых лиц
Groups of examined persons
	Характеристика обследуемых лиц
Characteristics of the examined persons
	Число обследуемых 
лиц 
The number of examined persons (n)
	C-пептид
(нг/мл)
C-peptide
(ng/ml)


	I группа
I group
	Здоровые лица
Нealthy persons
	n=30
	2,0

	IIа группа
IIа group
	Состояние декомпенсации, впервые выявленный CД-1
The state of decompensation, newly diagnosed T1DM
	
n=17
	0,24**

	IIб группа
IIб group
	Состояние декомпенсации, средняя продолжительность CД-1 составляет 15,3±5,1 года
The state of decompensation, the average duration of the T1DM is 
15.3 ± 5.1 years
	
n=19
	0,05***

	IIIа группа
IIIа group
	Состояние компенсации, средняя продолжительность СД-1 составляет 0,6±0,2 года
The state of compensation, the average duration of the T1DM is 0,6±0,2 years
	
n=13
	0,49**

	IIIб группа
IIIб group
	Состояние компенсации, средняя продолжительность СД-1 составляет 15,1±5,4 года
The state of compensation, the average duration of the T1DM is 15,1±5,4 years
	
n=14
	0,08***


Примечание. **Различия по изучаемому показателю с контрольной группой статистически достоверны (p <0,01); ***различия по изучаемому показателю с контрольной группой статистически достоверны (p <0,001).
Note. **Differences in the studied indicator with the control group are statistically significant (p <0.01); *** differences in the studied indicator with the control group are statistically significant (p <0.001).


